
 

 

 

Kibæk Lokalråd 
 

Referat fra lokalrådsmødet  
den 29. november 2023 – kl. 19.00 i Alhuset. 

 
 

Mødedeltagere: Preben Staal, Kent Hvid, Knud Rahbek, Mogens Øster, Vinnie 
Borbjerg, Gitte Kiel og Lena Ælmholdt Hansen. 
Suppleant: Mads Ekstrøm og Annette Andersen. 

Fraværende: Suppleant Ina Balle Jeppesen. 

Fraværende uden afbud:  

Referent: Gitte Kiel 

 

Pkt. Dagsordenpunkter: 

 
1. 

 
Godkendelse af referat fra lokalrådsmødet den 5. september 2023. 
 
Beslutning: Referatet blev godkendt. 
 

 
2. 

 
Siden sidst ved formanden: 

1. Centerbykontaktudvalgsmødet 2/11-2023 
2. Nyplantning ved indgangen til anlægget fra Vorgodvej 
3. Nordea – prisstigning for foreningskunder 
4. Kibæk Fotoklub – naturbilleder på shelterne 
5. Kibæk Handelsudvalg – flytning af huller til flagstænger 
6. Invitation til samarbejde med WeMaker 
7. Trafikhastigheder på Nr. Bredgade/Solbakken 
8. Invitation fra Herning Kommune om Kulturfest og DM-ugen. 

 
Beslutning: 
Ad. 1: Centerbykontaktudvalgsmødet blev afholdt i Kibæk Krydsfelt.  
Referatet - der tidligere er udsendt til orientering for Lokalrådet – blev taget til efterretning. 
 
Ad. 2: Der er plantet 4 nye allétræer ved indgangen, rododendron rundt om den tidligere 
græsplæne, ligesom stierne er blevet reetableret. Der er fællet en del større træer i området, som 
dels er anvendt til kantning af rododendronbedet, dels ligger som biodiversitet.  
 
Ad. 3: Gebyr for Lokalrådets foreningskonto i Nordea er steget fra 1.000 kr. til 1.250 kr. årligt. 
 
Ad. 4: Formanden har sagt OK til, at Kibæk Fotoklub opsætter billeder om ”Naturen tæt på” på 
shelterne ved børnesøen. 
 
Ad. 5: Kibæk Handelsudvalg oplyser, at de har fået Herning Kommune til at flytte de problematisk 
placerede flagstangshuller i byen, således de ikke spærrer for lodsejernes udkørsler.  
 
Ad. 6: WeMaker har tilbudt sin hjælp til opbygning af erhvervsvirksomheders hjemmesider, 
Formanden har takket nej til tilbuddet. 
 
Ad. 7: Lokalrådet har modtaget klage over hastigheden på Nr. Bredgade og Solbakken, hvor 
hastigheden på Nr. Bredgade i forvejen er anbefalet til 30 km, og på Solbakken 50 km/t.  
Det aftaltes, at dels hastighedsproblemet, dels det savnede skilt med gennemkørsel forbudt for 
lastbiler, drøftes på førstkommende møde med Herning Kommunes Drift. 
 
Ad. 8: Deltagelse i Herning Kommunes Kick off møde den 7. december 2023 blev drøftet. Der er 
ingen deltagelse fra Lokalrådet, men invitationen er videresendt til Kulturmøllen og Preben sender 
invitationen videre til Kibæk Idrætsforening. 
På mødes skulle drøftes ”Kulturfest Herning den 8.-15. juni 2024 samt DM-ugen den 17-23 juni 
2024. 
 



 
3. 

 
Møde med Herning Kommunes driftsafdeling – aftalt til 7/12 2023 kl. 10.00: 

- Hvilke ting og punkter skal vi have med til mødet? 
 
Beslutning: 
Preben Staal, Gitte Kiel og Mogens Øster deltager i mødet med Svend-Erik Blaabjerg og Christian 
Williams, Herning Kommunes Drift. Mødet starter ved Kibæk Mølle kl. 10.00. 
 
Punkter til mødet: 

1. Opfølgning på emnerne fra sidste års møde med Drift / Prebens udleverede notat. 
2. Beskæring af træer langs stien ved Sandfeldparken, idet træerne dækker for gadelyset. 
3. Dårlig asfalt på Velhustedvej, tæt på udkørslen til Vardevej. 
4. Fremtidig græsslåning, evt. slås der stier gennem et areal eller arealerne slås i kanten. 
5. Ønske om fodgængerovergang over Møllevænget fra Åvænget og over til Velhustedvej. 

 

 
4. 
 

 
Status vedr. områdefornyelsen i Kibæk 

1. Status på placering af ”Ungdomsknudepunktet” 
2. Status samt tidsplan for områdefornyelsen  

3. Status på by-identitetsgruppens arbejde med ny hjemmeside, (se link dev.kibæk.com 
(xn--kibk-xoa.com) herunder 

a. Kibæk Lokalråds egen side 
b. Evt. fotografering af Lokalrådets medlemmer 
c. Evt. prissætning af servicesider fra forsyningsselskaber, lægehus m.m. 

4. Status på digitale infotavler 
5. Følgegruppens deltagerantal. 

 
Beslutning: 
Ad. 1: Placeringen af Ungdomsknudepunktet skulle have været behandlet i Byplanudvalget den 
20. nov. 2023, men var ikke blevet dagsordensat. 
 
Ad. 2: Tidsplanen for områdefornyelsen er uændret. Det forventes stadig, at opgaverne på 
Jernbanegade og ved Børnesøen er færdig inden jul. 
 
Ad. 3: Udkast til den nye hjemmeside blev præsenteret for de tilmeldte foreninger på et møde den 
20/11. Hjemmesiden ventes færdig omkring nytår. 
a. Lokalrådets egen side blev godkendt.  

Dog ønskes gældende Handlingsplan og sidst godkendte regnskab lagt på hjemmesiden. 
b. Der laves aftale med Foto-klubben om fotografering af det enkelte bestyrelsesmedlem/ 

suppleant ved næste møde. 
c. I første omgang medtages de kommunale servicesider gratis med link til egen hjemmeside.   

Øvrige tilbydes optagelse på hjemmesiden med betaling for link til egen hjemmeside på lige 
fod med foreninger og erhvervsliv. 
 

Ad. 4:  De digitale infotavler forventes opsat i uge 1. Strømtilslutningen til tavlerne er på plads. 
 
Lokalrådet opkræver gebyr hos de tilmeldte foreninger til hjemmesiden og digitale infotavler fra 1. 
januar 2024. 
 
Ad. 5: Følgegruppens sammensætningen fastholdes uændret. 
 

 
5. 

 
Status på boligtilbud i Kibæk 

1. Ledige grunde på Velhustedparken 
2. Nyt boligområde ved Kibækgård 
3. Areal ved Brogade/Sønderbro. 

 
Beslutning:  
Mulighederne for bosætning i Kibæk blev drøftet. 
Ad. 1: Der resterer p.t. 10 ledige grunde på Velhustedparken og der er plads til byggemodning af 
yderligere 24 grunde i området. 
 
Ad. 2: Der arbejdes på at få en aftale i stand vedr. boligområde ved Kibækgård. 
 
Ad. 3: Arealet på 7.202 m2 bag ved boligerne på Brogade og op mod banen ejes af KP 
Ejendomme Sunds ApS. Arealet er ifølge kommuneplanen udlagt som boligområde, hvorfor det 
også vil kunne anvendes som nyt boligområde. 
 

https://dev.kibæk.com/
https://dev.kibæk.com/


6. Status på Julebelysning i Kibæk. 
På sidste møde ønskede Lokalrådet, at der skal være julebelysning i 2023 og er i gang med at 
undersøge muligheder for økonomien i at dette udføres.  
Vi modtager hvert år 15.000 kr. fra Herning Kommune til det, men det er langt under en 3 del af 
prisen for at få julebelysningen sat op.  
Preben undersøger, om Vandværket og Varmeværket måske vil bidrage i år, da fonden efter el-
værket sandsynligvis ikke er etableret inden årets udgang. 
 
Beslutning: 
Lokalrådet har modtaget 40.000 kr. i tilskud fra Elværket samt 15.000 kr. fra Herning Kommune til 
dækning af udgifterne vedr. julebelysning i Kibæk i 2023. 
 
Knud Rahbek deltager fra Lokalrådet i juleoptoget den 2. december 2023.  
 

 
7. 

 
Kibæk Messe. 
Handelsudvalget arbejder med en ny messe i Kibæk Hallen den 6. april 2024. 
På sidste møde besluttede Kibæk Lokalråd at deltage i Kibæk Messen, men planlægningen af 
standens indhold/budskab/bemanding m.v. tages op til drøftelse. 
 
Beslutning:  
Der blev nedsat en Ad-hoc-gruppe - bestående af Lena Ælmholdt, Mads Ekstrøm og Gitte Kiel - til 
at planlægge Lokalrådets stand på messen.  
 
Emner til standen: 

 Kibæk’s nye hjemmeside, Aktivitetskalenderen og de digitale infotavler præsenteres. 
Der tegnes medlemsskaber til hjemmesiden på messen. 

 Reklamere for indvielsesdatoen for områdefornyelsen. 

 Reklamere for ”Spor i landskabet”. 

 
8. 

 
Bordet rundt: 
 
Beslutning:  
Mogens orienterede om Lokalrådets økonomi på p.t. 87.500 kr., som bl.a. skal anvendes til 
dækning af julebelysning. 
 
Møllen anvendes i forbindelse med juleoptog og med aktiviteter ved møllen.  
Møllelauget arbejder på en plan for bevarelsen af Kibæk Mølle samt handicapadgang til møllen.. 
 
Lena orienterede om Fiddlers kommende arrangementer i 2024 og 2025. 
 

 
9. 

  
Sporudvalg - status 
På sidste møde drøftedes nedsættelsen af et egentlig sporudvalg – bestående af 2-3 personer 
med et bestyrelsesmedlem som tovholder – da det p.t. kun er Jan Bach, som tidligere har arbejdet 
med sporene her i byen.  
Formålet skulle være, at der er fokus på at fastholde og vedligeholde sporene, bl.a. når det er 
muligt at søge penge gennem ”Spor i Landskabet” til dette arbejde.  
Der blev ikke truffet nogen endelig beslutning, men aftalt at bestyrelsen tænker over hvordan det 
evt. kunne etableres. 
 
Beslutning: 
Knud Rahbek har været i kontakt med Jan Bak om vedligeholdelsen af sporene samt nedsættelse 
af et Sporudvalg. 
 

 
10. 

 
Orientering til pressen/facebook fra Lokalrådets møde.  
 
Beslutning:  
Der er ikke noget til pressen fra dette møde. 
 

 
11. 

 
Eventuelt 
 
Næste Lokalrådsmøde flyttes fra den 7. februar til den 17. januar 2024 – kl. 19.00. 
 
Lokalrådets generalforsamling den 25. april 2024 kl. 19.00 lægges på hjemmesidens 
aktivitetskalender. 



 
 


